

to the special conditions of each Trust Territory, and to submit its conclusions to the Council,

*Recalling further* that the Council adopted special questionnaires for New Guinea, Nauru and Tanganyika,

1. *Expresses its appreciation* of the work of the Sub-Committee on the Questionnaire;

2. *Recommends* to the General Assembly that the Sub-Committee be discontinued, its work having been completed.

1166th meeting,  
7 July 1961.

**2104 (XXVII). Report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1961**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined*, at its twenty-seventh session, the report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1961,<sup>4</sup>

*Having heard* the oral observations made by the representatives of the United States of America concerning the said report,

1. *Takes note* of the report of the Visiting Mission and of the observations of the Administering Authority thereon;

2. *Expresses its appreciation* of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;

3. *Draws attention* to the fact that, at its twenty-seventh session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Trust Territory concerned, the Council took into account the recommendations and observations of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authority thereon;

4. *Decides* that it will continue to take these recommendations, conclusions and observations into account in future examinations of matters relating to the Trust Territory concerned;

5. *Invites* the Administering Authority concerned to take into account the recommendations and conclusions of the Visiting Mission as well as the comments made thereon by the members of the Council;

6. *Decides*, in accordance with rule 99 of its rules of procedure, that the report of the Visiting Mission and the text of the present resolution shall be printed.

1173rd meeting,  
14 July 1961.

**2105 (XXVII). Terms of reference of the United Nations periodic visiting mission to the Trust Territories of Nauru and New Guinea, 1962**

*The Trusteeship Council,*

*Having decided* to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territories of Nauru and New Guinea in 1962,

*Having decided* that the Visiting Mission should be composed of Sir Hugh Foot (United Kingdom) as Chairman, Mr. . . . . (Bolivia), Mr. . . . .

<sup>4</sup> *Official Records of the Trusteeship Council, Twenty-seventh Session, Supplement No. 2 (T/1560).*

pour l'adapter aux conditions spéciales de chaque territoire sous tutelle et de soumettre ses conclusions au Conseil,

*Rappelant en outre* que le Conseil a adopté des questionnaires spéciaux pour la Nouvelle-Guinée, Nauru et le Tanganyika,

1. *Exprime sa gratitude* au Sous-Comité du Questionnaire pour la tâche qu'il a accomplie;

2. *Recommande* à l'Assemblée générale d'envisager de mettre fin à l'activité du Sous-Comité, sa mission ayant été accomplie.

1166ème séance,  
7 juillet 1961.

**2104 (XXVII). Rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Îles du Pacifique (1961)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné*, à sa vingt-septième session, le rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Îles du Pacifique (1961)<sup>4</sup>,

*Ayant entendu* les observations faites oralement par les représentants des États-Unis d'Amérique au sujet dudit rapport,

1. *Prend acte* du rapport de la Mission de visite et des observations de l'Autorité administrante à son sujet;

2. *Exprime sa satisfaction* du travail accompli par la Mission de visite en son nom;

3. *Appelle l'attention* sur le fait qu'à sa vingt-septième session il a tenu compte, pour formuler ses propres conclusions et recommandations sur la situation dans le Territoire sous tutelle considéré, des recommandations et observations de la Mission de visite, ainsi que des observations présentées par l'Autorité administrante à leur sujet;

4. *Décide* de continuer à tenir compte de ces recommandations, conclusions et observations lorsqu'il examinera à nouveau les questions relatives au Territoire sous tutelle intéressé;

5. *Invite* l'Autorité administrante intéressée à tenir compte des recommandations et conclusions de la Mission de visite, aussi bien que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil;

6. *Décide*, conformément à l'article 99 de son règlement intérieur, de faire imprimer le rapport de la Mission de visite et le texte de la présente résolution.

1173ème séance,  
14 juillet 1961.

**2105 (XXVII). Mandat de la Mission de visite périodique des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée (1962)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant décidé* d'envoyer en 1962 une mission de visite périodique dans les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée,

*Ayant décidé* que la Mission de visite serait composée de sir Hugh Foot (Royaume-Uni), président, de M. . . . . (Bolivie), de M. Delmas H. Nucker

<sup>4</sup> *Documents officiels du Conseil de tutelle, vingt-septième session, Supplément No 2 (T/1560).*

(India) and Mr. Delmas H. Nucker (United States of America),\*

*Having decided* that the Visiting Mission should visit the two Trust Territories early in 1962 for a period of approximately two months,

1. *Directs* the Visiting Mission to ascertain as fully as possible the wishes of the Nauruan community regarding its future and to submit a report thereon together with any observations and recommendations it may wish to make;

2. *Instructs* the Visiting Mission to investigate and report as fully as possible on the steps taken in the Trust Territories of Nauru and New Guinea towards the realization of the objectives set forth in Article 76 b of the Charter of the United Nations, and to pay special attention to the question of the future of the two Territories in the light of the relevant sections of the Charter, the Trusteeship Agreements and the provisions of General Assembly resolution 1514 (XV) of 14 December 1960 entitled "Declaration on the granting of independence to colonial countries and peoples", as well as of other relevant resolutions;

3. *Directs* the Visiting Mission to give attention, in the light of relevant resolutions of the General Assembly as well as the debates in the Trusteeship Council and the Council's resolutions, observations and recommendations to issues arising from the annual reports on the administration of the Trust Territories, the petitions received by the Council concerning Nauru and New Guinea, the reports of the previous visiting missions and the Administering Authority's observations on those reports;

4. *Directs* the Visiting Mission to receive petitions, without prejudice to its acting in accordance with the rules of procedure of the Council, and to investigate on the spot such of the petitions received as, in its opinion, warrant special investigation;

5. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable separate reports on the Trust Territories of Nauru and New Guinea containing its findings, observations, conclusions and recommendations.

1173rd meeting,  
14 July 1961.

## RESOLUTIONS ON PETITIONS CONCERNING THE TRUST TERRITORIES

### I. *Tanganyika*

**2106 (XXVII). Petition from the All Muslim National Union of Tanganyika (T/PET.2/238)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined*, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from the All Muslim National Union of Tanganyika concerning Tanganyika,<sup>5</sup>

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

1175th meeting,  
19 July 1961.

\* At its 1173rd meeting, on 14 July 1961, the Council decided that the nominations to be submitted by Bolivia and India after the close of the session would automatically be approved.

<sup>5</sup> See T/PET.2/238, T/OBS.2/59, T/L.1030.

(Etats-Unis d'Amérique) et de M. . . . . (Inde)\*,

*Ayant décidé* que la Mission visiterait les deux territoires sous tutelle au début de 1962 pendant une période d'environ deux mois,

1. *Invite* la Mission de visite à déterminer aussi pleinement que possible les vœux de la collectivité nauruane concernant son avenir et de présenter un rapport à ce sujet accompagné des observations et recommandations qu'elle pourrait juger bon de formuler;

2. *Charge* la Mission de visite d'enquêter et de faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises dans les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies et d'accorder une attention particulière à la question de l'avenir de ces deux territoires, compte tenu des dispositions appropriées de la Charte, des accords de tutelle et des termes de la résolution 1514 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 14 décembre 1960, intitulée "Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux", ainsi que de toutes autres résolutions pertinentes;

3. *Invite* la Mission de visite à étudier, en s'inspirant des résolutions pertinentes de l'Assemblée générale, ainsi que des débats du Conseil de tutelle et des résolutions, observations et recommandations du Conseil, les questions qu'évoquent les rapports annuels sur l'administration desdits territoires sous tutelle, les pétitions reçues par le Conseil au sujet de Nauru et de la Nouvelle-Guinée, les rapports des missions de visite précédentes et les observations faites à propos de ces rapports par l'Autorité administrante;

4. *Invite* la Mission de visite à recevoir des pétitions, sous réserve qu'elle se conforme au règlement intérieur du Conseil, et à enquêter sur place au sujet de celles des pétitions reçues qui appellent, à son avis, une enquête spéciale;

5. *Prie* la Mission de visite de présenter au Conseil, aussitôt que faire se pourra, des rapports séparés sur les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée, rapports où elle consignera ses constatations, observations, conclusions et recommandations.

1173ème séance,  
14 juillet 1961.

## RESOLUTIONS AU SUJET DE PETITIONS CONCERNANT LES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

### I. *Tanganyika*

**2106 (XXVII). Pétition de l'All Muslim National Union of Tanganyika (T/PET.2/238)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné*, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de l'All Muslim National Union of Tanganyika concernant le Tanganyika<sup>5</sup>,

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

1175ème séance,  
19 juillet 1961.

\* A sa 1173ème séance, le 14 juillet 1961, le Conseil a décidé que les candidatures présentées par la Bolivie et par l'Inde après la clôture de la session seraient automatiquement approuvées.

<sup>5</sup> Voir T/PET.2/238, T/OBS.2/59, T/L.1030.